
1 

PROTOKOŁ Nr XVIII/2012 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 01 czerwca  2012 roku 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a) piętnastu radnych Rady Gminy              -  wszyscy obecni 

    spóźnieni                                                -  M. Mnich - 1215 , M. Olech - 1230
      

  

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik 
d) Skarbnik Gminy                                          - Marek Malinowski 
e) Radca Prawny                                            - Edyta Zubka 
f) Kierownik OPS                                            -   Krystyna Szustak 
g) Prezes ZGK Spółka z o. o.                          - Mirosław Klemiato 
 
Porządek obrad: 
 
1.   Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z  XVII sesji Rady Gminy VI kadencji, 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w Gmin ie Dębnica Kaszubska 
w roku 2012, 
b) ustalenia na terenie gminy Dębnica Kaszubska liczby punktów sprzedaży 
napojów zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu 
sprzedaży oraz zasad usytuowania na terenie gminy Dębnica Kaszubska 
miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 
c) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 
d) zatwierdzenia "Taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków" obowiązującej na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 
e) zatwierdzenia projektu "Moda na bezpieczeństwo - Ty też bądź na czasie", 
realizowanego w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013, 
f) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologa, 
pedagoga, logopedy i doradcy zawodowego, 
g) zmian w budżecie Gminy na 2012 rok,   
h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2012 - 2022, 
i) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy 
Dębnica Kaszubska z wykonania budżetu za 2011 rok, 
j) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z tytułu 
wykonania budżetu gminy za 2011 rok. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał – uwagi 
do  
   sprawozdania. 
4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami. 
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a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

          c) Komisji Rewizyjnej. 
      5.  Interpelacje radnych.  

6.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
7.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
8.   Zamknięcie obrad.   

 

Przebieg sesji: 
   
1a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady 
Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1205 w Sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję 
Rady Gminy. 
         
b/ 
  Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś  poinformowała, że przebieg sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Wójt Gminy  zwrócił się z prośbą o: 
- zdjęcie z porządku obrad pkt. 2 f, tj. podjęcie uchwały w sprawie określenia  
  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologa, pedagoga, logopedy  
  i doradcy zawodowego, 
- ujęcie w pkt 3 porządku obrad przyjęcie projektu uchwały w sprawie .określenia  
  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologa, pedagoga, logopedy       
i doradcy zawodowego, 
- ujęcie w pkt 2 j podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/116/2012 Rady    
  Gminy Dębnica Kaszubska  z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie zatwierdzenia "Planu  
  Odnowy Miejscowości Skarszów Górny na lata 2012 - 2019".    
Przewodnicząca Rady Gminy J. Karaś poprosiła o przegłosowanie zaproponowanych  
przez Wójta Gminy zmian do  porządku obrad. 
Wynik głosowania – 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 
c/  

 Do   protokołu  nr  XVII  z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   25 kwietnia 2012 r. uwag 
nie wniesiono. 

W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących /. 
 
 

Ad 2 
 
a) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny 
zasobów pomocy społecznej w Gminie Dębnica Kaszubska w roku 2012, 
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Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 
1 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /13 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących/. 
( w trakcie głosowania nieobecni: M. Mnich, M.Olech) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
 
b) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia na terenie 
gminy Dębnica Kaszubska liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 
4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem 
sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania na terenie gminy Dębnica 
Kaszubska miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 
2 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących/. 
( w trakcie głosowania nieobecny:  M.Olech) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
c) 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 
3 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady. Radni decyzję w przedmiotowej sprawie mieli 
podjąć na dzisiejszej sesji. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 



4 

W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących/. 
( w trakcie głosowania nieobecny:  M.Olech) 
Uchwała stanowi załącznik Nr  19 do protokołu. 
 
d) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia "Taryfy za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków" obowiązującej na 
terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 
4 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan Tadeusz Kraus - mieszkaniec Dębnicy - po uzyskaniu zgody od Przewodniczącej 
Rady zwrócił się z następującymi pytaniami: 

- czy Zakład Gospodarki Komunalnej wykonał analizę produkcji wody i jaki jest bilans tej 
analizy? 

- jakie będą skutki finansowe tej podwyżki dla zakładu? 

- czy ZGK przedkładał Wójtowi analizę i z czego wynika taka podwyżka? 

Mirosław Klemiato - Prezes ZGK poinformował, że są zasady regulujące ustalanie taryf. 
Nie polega to na wnikliwej analizie, ale na całym cyklu postępowania, który pozwala 
wyliczyć koszt produkcji wody. Woda i ścieki są to media, na których gmina nie zarabia, 
jest to faktyczny ponoszony koszt. Nie liczymy zysku do marży dla gospodarstw 
indywidualnych, do ceny za wodę i scieki. Doliczmy 5% marży do II grupy taryfowej do 
ścieków. Wójt, zgodnie z przepisami, 70 dni przed wejściem w życie nowych taryf 
otrzymał symulację kosztów z wyliczeniem ceny 1 m3  produkcji wody i odbioru 
ścieków.Wójt ma prawo wnieść swoje korekty i uwagi. Stwierdzono, że przedłożona 
dokumentacja została wykonana prawidłowo. P:o tej analizie Rada Gminy podejmuje 
decyzje ile ma kosztować 1m3  wody i ścieków.  Gdyby Rada Gminy nie zajęła 
stanowiska, to w życie weszłyby pełne koszty produkcji, tj. wg wyliczeń zakładu. 

T. Kraus zwrócił się z zapytaniem, czy różnica między wyprodukowaną a sprzedaną 
wodą ma wpływ na wysokość podwyżki? 

M. Klemiato poinformował, że jest to ryzyko zakładu. Do wyliczeń kosztów przyjmuje się 
przypas jaki zakład powinien osiągnąć z tej sprzedaży. Przypisem jest kwota, którą 
zakład powinien otrzymać, a nie to co wpłynie. Rolą zakładu jest odzyskanie pieniędzy 
od dłużników. Obecnie toczy się wiele postępowań komorniczych. Dla zakładu są to 
wirtualne pieniądze. 

Wójt poinformował, że podejmowane są działania w celu racjonalizacji - uporządkowania 
gospodarki wodno-ściekowej. W ostatnim okresie zlikwidowaliśmy, w celu cięcia 
ponoszonych wydatków, 8 ujęć wody. Odbiorców “przypięto” do większych ujęć. Dużo 
pracy i wysiłku trzeba włożyć, by uporządkować rożnicę pomiędzy wydobytą a 
sprzedaną (zapłaconą) wodą. Dla nikogo nie jest tajemnicą, że mamy stare instalacje 
wodno-kanalizacyjne. Występuje dużo awarii i strat wody. Wiemy, że konieczna jest 
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wymiana tej sieci oraz opomiarowanie wszystkich ujęć i rozprowadzeń. Każda Rada się 
nad tym tematem pochyla. Zmierzamy do opomiarowania wszystkich odbiorców 
indywidulanych, by uniknąć marnotrawienia wody przez odbiorców ryczałtowych. Do 
chwili uporządkowania tych tematów będziemy stosować dopłaty, ale ZGK musi zrobić 
wszystko, by koszty wydobycia były racjonalne. Obecnie dopłacamy, by nie było 
drastycznej podwyżki. Uważa, że te środki można przeznaczyć na inne potrzeby 
mieszkańców Gminy, a takich potrzeb jest naprawdę wiele, np. budowę dróg.   

Radny M. Mnich zwrócił się z zapytaniem, czy część środków uzyskanych z podwyżki 
cen wody i ścieków będzie przekazana na zakup i montaż wodomierzy? Także stoi na 
stanowisku, że wszyscy indywidualni odbiorcy winni być opomiarowani. 

Radna A. Łomża poinformowała, że te środki nie będą wykorzystane na zakup i montaż 
wodomierzy. 

Radny K. Żukowski uważa, że społeczeństwo winno wiedzieć, że to nie Radni decydują 
o stawce za wodę i ścieki. Rada zatwierdza, to co przedkłada Zakład i Wójt. Radni 
decydują tylko o dopłacie. W przypadku odrzucenia projektu uchwały społeczeństwo 
poniesie całkowity koszt produkcji wody i odprowadzania ścieków. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /9 za, 3 przeciw,  
3 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
e) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia projektu 
"Moda na bezpieczeństwo - Ty też bądź na czasie", realizowanego w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 
2013 

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 
5 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących/. 
( w trakcie głosowania nieobecny:  M.Olech) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
f) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy na 2012 rok  
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Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 
6 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
g) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012 - 2022.  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 
7 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
h) 
  Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z 
wykonania budżetu za 2011 r.. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz z  
uzasadnieniem. / załącznik Nr 8 do protokołu/. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o 
zapoznanie Radnych  z Uchwałą Nr 070/g221/R/IV/12 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia  
20 kwietnia  2012 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 
Dębnica Kaszubska za 2011 rok. 

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała Uchwałę Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku/załącznik Nr 9 do protokołu/.   

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały oraz 
nad sprawozdaniem Wójta z wykonania budżetu. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały i sprawozdania Wójta Gminy z wykonania 
budżetu za 2011 rok. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
i) 
  Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
dla Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z tytułu wykonania budżetu gminy w 2011 roku.  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / załącznik Nr 10 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na 
posiedzeniu  wszystkich komisji i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 
Łomżę o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 11 maja  2012 roku w sprawie o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Dębnica Kaszubska. 

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 11 do 
protokołu/. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 
Łomżę o odczytanie uchwały Nr 093/g221/A/IV/12 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 15 maja 2012 roku w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Dębnicy Kaszubskiej /załącznik nr 12 do protokołu/.  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
j) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XVI/116/2012 Rady Gminy Dębnica Kaszubska  z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie 
zatwierdzenia "Planu Odnowy Miejscowości Skarszów Górny na lata 2012 - 2019".   
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 
13 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
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W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
 
Ad 3 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologa, pedagoga, logopedy i 
doradcy zawodowego. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 
14 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny M. Mnich w imieniu Komisji Kultury i Oświaty złozył wniosek o ustalenie 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologa, pedagoda i logopedy w 
wysokości 24 godzin tygodniowo a doradcy zawodowego zgodnie z wnioskiem 
Wójta - 40 godzin.   

Radczyni Prawna poinformowała, że wniosek Wójta zawarty w projekcie uchwały jest 
dalej idący i należy go przegłosować w pierwszej kolejności. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą o przegłosowanie projektu uchwały 
wniesionego przez Wójta Gminy w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć psychologa, pedagoga, logopedy i doradcy zawodowego. 

Wynik głosowania: 7 za, 8 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Projekt uchwały wniesiony przez Wójta nie uzyskał akceptacji Rady Gminy. 

Radny Paweł Pałubicki zgłosił wniosek o ustalenie obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć psychologa, pedagoga i logopedy w wysokości 26 godzin 
tygodniowo a doradcy zawodowego w wymiarze 40 godzin. 

Poinformował jednocześnie, że zapoznał się z godzinami pracy tych grup nauczycieli w 
gminach ościennych i są one na zaporoponowanym przez niego poziomie. 

Radny Marcin Olech złozył wniosek o ustalenie obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć psychologa, pedagoga i logopedy w wysokości 25 godzin tygodniowo a 
doradcy zawodowego w wymiarze 40 godzin. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. 
Pałubickiego, jako wniosku dalej idącego. 

Wynik głosowania: 7 za, 8 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady Gminy. 

Radny Marcin Olech wycofał swój wniosek. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego 
Mirosława Mnicha o ustalenie obowiązkowego wymiaru godzin zjęć psychologa, 
pedagoda i logopedy w wysokości 24 godzin tygodniowo a doradcy zawodowego 
zgodnie z wnioskiem Wójta - 40 godzin.   
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Wynik głosowania: 8 za, 7 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że w projekcie uchwały zostaną zmienione zapisy 
zgodnie z wnioskiem Radnego Mirosława Mnicha przyjętym w drodze głosowania na 
dzisiejszej sesji i ten projekt zostanie ponownie przesłany do zaopiniowania przez 
Związki Zawodowe Nauczycieli. Po uzyskaniu opini projekt uchwały ponownie stanie na 
sesji Rady. 

Pani Monika Banaszewska - Pedagog Szkoły Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej 
podziękowała Radnym, a zwłaszcza Przewodniczącej  którzy głosowani za wnioskiem 
Radnego M. Mnicha. Przedstawiła zakres pracy jaki wykonują pedagodzy w szkołach. 
Poinformowała, że w obecnych czasach praca pedagoga odgrywa bardzo duże 
znaczenie i jest bardzo niewdzięczna. Ma także żal do Wójta, że przed przygotowaniem 
projektu uchwały nie było rozmów z zainteresowanymi stronami. Zarzuciła także 
Przewodniczącej Rady, że jako była nauczycielka nie broni ich stanowiska oraz także to, 
że brak rozmów na ten temat. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, odnośnie głosowania dotyczącego w/w 
projektu uchwały, że głosowała zgodnie ze swoim sumieniem.  Także orientowała się na 
jakiej wysokości godzin określone są pensa w okolicznych samorządach. 
Zaproponowane godziny nie odbiegają od zaproponowanych przez Wójta. Oświatę zna 
od podszewki. Prosi, by nie zarzucano jej, że nie broni oświaty. Wie, kiedy należy bronić. 
Rozumie tę grupę osób, gdyż zdaje sobie sprawę, że zwiększenie pensum z 20 godzin 
na 30 u nikogo nie wzbudziłoby aprobaty. Zaznaczyła także, że ich praca nie kończy się 
na tych 20 godzinach, które do tej pory obowiązują. Uważa, że projekt tej uchwały 
ureguluje ten problem. W sprawach oświaty ma zdecydowane stanowisko. Nie odbiera 
im praw do obrony. Uważa, że mają takie prawo.  

 

Ad 4 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 26 kwietnia  2012 r. do 30 
maja  2012 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 15 do protokołu/.   

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania  
z wykonania uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 25 kwietnia.2012 r. do 30 maja.2012 r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 16 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami Wójta.  

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, kiedy planowane jest zakończenie budowy 
ulicy Fabrycznej? 

Wójt poinformował, że asfalt powinien być wylany do końca lipca br.  

Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy firma, która wygrała przetarg na 
wykonanie ulicy Fabrycznej, znana jest na naszym rynku? 

Wójt poinformował, że firma jest znana. 
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Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, dlaczego nasze dzieci uczęszczają do 
przedszkola w Słupsku i  z tego tytułu ponosimy koszty, gdy mamy przedszkola na 
miejscu? 

Sekretarz poinformowała, że rodzice decydują o tym, gdzie posyłają dziecko, a taka 
sytuacja występuje już od kilku lat. 

Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy w arkuszach organizacji szkół zaszły 
jakieś zmiany od ostatniego posiedzenia wszystkich komisji rady? 

Sekretarz poinformowała, że w tej sprawie zostanie przedstawiony raport na 
posiedzeniach komisji. 

 

Ad 5 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących 
Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała,  
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 2 posiedzeniach. I tak: na 
pierwszym posiedzeniu, które odbyło się we własnym gronie, członkowie Komisji 
zapoznali się z prjektami arkuszy organizacji szkół na rok szkolny 2012/2013. Zapoznała 
Radnych z treścią protokołu Nr 33/2012 z dnia 16 maja 2012 r. z posiedzenia Komisji. 

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy to prawda, że Przewodnicząca Komisji 
proponowała łączenie klas? Uważa, że w XXI wieku nie powinny mieć miejsca takie 
rozwiązania. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że w trakcie obrad komisji padało wiele pytań, 
na które odpowiadali dyrektorzy. Również, pytanie o mozliwość łączenia klas. Dyrektor 
G. Kon kel umiejętnie jednak odpowiedział na pytanie p. Przewodniczącej. Samo pytanie 
nie miało w sobie intencji dążenia do łączenia klas. 

Radny P. Pałubicki stwierdził, że w dziale oświata szuka się oszczędności kosztem 
terenu a nie Dębnicy Kaszubskiej. 

Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że Komisja nie wystąpiła z wnioskiem o 
łączenie klas. 

Pan T. Kraus zwrócił się z zapytaniem, w jakim zakresie Wójt uwzględnił w arkuszach 
organizacji szkół na rok szkolny 2012/2013 wnioski Komisji Kultury i Oświaty? 

Wójt zwrócił uwagę, że obecnie w naszej gminie tak jak i w całym kraju występuje niż 
demograficzny. Wiąże się to z niepokojem nauczycieli o ich stanowiska pracy. Trudno 
pogodzić wodę i ogień. Przy zatwierdzaniu arkusza organizacji brano pod uwagę 
mniejsze zło. Przyznał, że prace nad tymi arkuszami były jednymi z najcięższych w jego 
kadencji. Zdaje sobie także sprawę z tego, że nie są one ostateczne, że do 01.09. br. 
sytuacja się zmieni. 

Radny M. Mnich zauważył, że członkowie Komisji nie składali wniosków, wyrazili tylko 
swoje obawy. Zdają sobie sprawę z trudności finansowych gminy. 
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Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła, że nauczyciele będący Radnymi, na tej sali 
na sprawy oświaty nie powinni patrzeć jak nauczyciele ale szerszym spojrzeniem. 
Uważa, że nie liczba dzieci jest problemem, ale sposób nauczania. Szkoła w Dębnicy 
Kaszubskiej w latach poprzednich była szkołą wiodącą, teraz jest mierną. Uważa, że 
występują braki współpracy na linii uczeń, rodzice i nauczyciele.  

Przewodnicząca Komisji zgadza się z wypowiedzią Przewodniczącej Rady, ale 
podkreśla, że użyte sformułowanie "niepokój" nie zawiera sugestii, że z tym problemem 
należy coś zrobić. 

Radny M. Olech pogratulował pomysłu oceny pracy nauczycieli. Zwrócił uwagę na fakt, 
że problem osiąganych słabych wyników przez wychowanków naszych szkół nie jest 
problemem tegorocznego sprawdzianu wiedzy. Ten problem występuje już od pewnego 
czasu. Uważa, że winą za taki stan nie należy obarczać tylko nauczycieli. Wina jak 
zawsze leży gdzieś po środku. Cała ta sytuacja wywołuje dużo niesnasek w 
społeczeństwie. 

Radny K. Badowski zauważył, że nauczyciel to jest misja. Obecnie nauczyciele za 
wszystko domagają się zapłaty. Związki zawodowe aktywnie bronią tej grupy. Gdy 
chcemy coś dołożyć, to zaraz wszystko jest negatywnie odbierane i oceniane. 

Radna I. Tabaka zauważyła, że na Komisji dużo na ten temat dyskutowano. Jest 
nauczycielem i będzie bronić tej grupy zawodowej. Nie zgodzi się także ze 
stwierdzeniem, że wszystko co robi nauczyciel, to jest złe. 

Przewodnicząca Kom isji przypomniała, że już wcześniej domagała się dokładnej analizy 
wyników osiąganych przez uczniów w rozbiciu na przedmioty. Na początku lipca 
zaplanuje posiedzenie komisji, na którym postarają się przeprowadzić analizę pod tym 
kontem. Postarają się wyciągnąć wnioski z osiągniętych wyników i zaangażowania 
nauczycieli. 

Radny K. Żukowski przypomniał nauczycielom, że na tej sali nie występują jako 
nauczyciele, ale jako radni i powinni to rozgraniczać. 

Pan T. Kraus stwierdził, że tocząca się dyskusja jest bardzo ciekawa. Zauważył także, 
że Radni zapominają, że Rada jest organem stanowiącym a nie prowadzącym. Zwrócił 
także uwagę na fakt, że obecnie jest słabszy materiał genetyczny i nie zawsze 
zamierzenia dają oczekiwane efekty. 

Na drugim posiedzeniu - posiedzenie wszystkich Komisji Rady analizowali projekty 
uchwał na dzisiejszą sesję. 

b/ 

  Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował,  
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym wyjazdowym posiedzeniu 
we własnym gronie , na którym dokonano wizytacji w terenie wszystkich wykonanych 
inwestycji oraz zapoznano się z planami. Zapoznali Radnych z miejscem lokalizacji 
inwestycji, które odwiedzili. 
Radna B. Stachowicz zwróciła uwagę na fakt, że pomimo wcześniejszych zgłoszeń nie 
usunięto wszystkich niedociągnięć na remontowanym obiekcie świetlicy w Podolu 
Małym ( rynny, scena, komin).  
Radny A. Ślipek prosi by dopilnować wykonawców remontu Ośrodka Zdrowia w 
Budowie, by rzetelnie wykonali stwierdzone uchybienia. 
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c/    
   Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w 
okresie międzysesyjnym spotkała się czterech posiedzeniach.  
Ddwa poświęcone były przygotowaniu wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy za realizację budżetu za 2011 rok. Podziękował wszystkim pracownikom za 
zaangażowanie w realizacji zadań. Z opinią Komisji na ten temat Radni zostali 
zapoznani przy podejmowaniu uchwały. Jedno posiedzenie dotyczyło rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy. Radni także zostali zapoznani przy podejmowaniu 
uchwały z ich opinią w tej sprawie. Na czwartym posiedzeniu - posiedzenie wszystkich 
komisji Rady opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. 
 

Ad 6   
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji. 

Radny Krzysztof Badowski zwaraca się z prośbą o podjęcie czynności w celu 
ograniczenia tonażu dla pojazdów poruszających się po drodze gminnej w Mielnie. 
Dotyczy to odcinka drogi "betonowej" łączącej wieś z "kolonią" ( od krzyża do 
leśniczówki). Ciężkie pojazdy przewożące drewno niszczą tę drogę i w niedługim czasie 
będzie wymagała remontu.  
 
Radny Mirosław Mnich prosi o podjęcie działań w celu wyeliminowania nieprzyjemnych 
zapachów wydobywających się ze studzienek kanalizacyjnych w Dębnicy Kaszubskiej 
na ulicy Zajęczej i Zjednoczenia.  Prosi także o informację, kto za te urządzenia 
odpowiada.  

Wójt poinformował, że nadzór nad instalacją kanalizacyjną ma ZGK Spółka z o.o. 
Tłocznie pracują przez cały czas. Jak w przewodach odprowadzających jest za mało 
ścieków to zalegają i wydobywa się fetor. Zwraca także uwagę na fakt, że wiele instalacji  
domowych wykonanych jest niezgodnie ze sztuką budowlaną i są nieszczelne. Rura 
odprowadzająca ścieki z mieszkania powinna mieć większy przekrój niż 
doprowadzająca. Rozmawiał już na ten temat z Prezesem ZGK. Samorząd wydaje duże 
środki na utrzymanie sieci oraz ich szkolenia. Jest to nowa inwestycja. ZGK został 
zobowiązany do podjęcia takich działań, by nie było fetoru. 

Radny Paweł Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, na jakim etapie jest realizacja jego 
interpelacji z miesiąca lutego tego roku, dotyczącą podjęcia czynności w celu 
zabezpieczenia przed dewastacją drogi dojazdowej do Goszczyna? Interpelacja 
dotyczyła ustawienia znaku zakazu wjazdu samochodów ciężarowych powyżej 10 t w 
związku z planowaną tam lokalizacją składnicy drewna. Otrzymał jedno pismo 
informujące o przekazaniu wniosku do Starostwa Powiatowego. Do dnia dzisiejszego 
brak odpowiedzi o sposobie załatwienia. 

 

Ad 7 – 8 

 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań. 
 

Wójt Gminy odnośnie wcześniejszej wypowiedzi p. T. Krausa w sprawie oświaty 
poinformował, że samorząd ma prawo przeanalizować wszystkie głosy. Faktem jest 
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także to, że rodzice, a zwłaszcza dzieci słabszych, nie interesują się ich postępami w 
szkole, co ma wpływ na powstawanie i nawarstwianie się zaległości już od pierwszych 
klas szkoły podstawowej.   
Radna A. Łomża prosi o interwencję u zarządcy drogi wojewódzkiej w sprawie 
wykoszenia rowów na odcinku Dębnica Kaszubska - Słupsk. 
Wójt poinformował, że rozpoczęto już wykaszanie rowów. 
Radna I. Tabaka poinformowała, że w Szkole Podstawowej w Motarzynie odbyła się 
kontrola z Urzędu Marszałkowskiego pod kontem realizacji projektu "Bawię się i uczę. 
Realizacja tego projektu została wysoko oceniona. Poinformowała także, że w miesiącu 
marcu dokonali zgłoszenia drzewa, lipy, do konkursu organizowanego przez Klub Gaja 
na 'Drzewo Roku". Ze wszystkich zgłoszeń wybrano 11 drzew, które ubiegają się o tytuł 
Drzewa Roku. Wśród tych drzew znalazła się także ich lipa. Prosi radnych o oddanie 
głosu w głosowaniu internetowym, które będzie odbywać się do końca czerwca tego 
roku na drzewo "Lipa - okręt".  Prosi by tę informację przekazać znajomym i zachęcać 
do głosowania. Zwycięskie drzewo zostanie zgłoszone do konkursu europejskiego. 
Podziękowała także za obecność i pomoc w organizacji Biegów Majowych im. Tadeusza 
Koguta". 
Radny K. Badowski zaprosił wszystkich radnych na uroczyste otwarcie świetlico-remizy--
szatni, które odbędzie się 16 czerwca 2012 r. o godz. 1800.  
Radny K. Żukowski w nawiązaniu do rozmowy w sprawie remontu drogi w Podwilczynie 
na odcinku od kościoła do p. Andrzejewskich poinformował, że uważa, iż  kruszywo, 
którego się używa do wykonania tych prac, jest za grube. Prosi także o informację, kiedy 
zostanie dokończona budowa chodnika i kto odpowiada za konserwację hydrantów? 
Hydranty już dawno nie były sprawdzane i nie wiadomo, które są sprawne.  Wymagają 
też malowania. 
Wójt poinformował, że w związku z brakiem środków w Powiatowym Urzędzie Pracy  na 
refundowanie wynagrodzeń dla osób zatrudnianych w ramach umów z Urzędem Pracy 
nastąpił chwilowy zastój w wykonywanych pracach w terenie. Brakuje ludzi do pracy - w 
ZGK nie ma pracowników, których można przesunąć do tych prac. W chwili obecnej 
podjął kroki w celu wykorzystania do prac osób osadzonych w Areszcie Śledczym. 
Zawarł już porozumienie i sądzi, że za niewielkie środki przy pomocy tych osób uda się 
wykonać te prace. Na terenie gminy jest kilka chodników do przełożenia, które także 
chciałby wykonać tymi osobami. Umowa byłaby zawarta na okres od czerwca do 
października br. Odnośnie hydrantów poinformował, że za te urządzenia odpowiadają 
strażacy i zarządca sieci wodociągowej. 
Radny M. Olech prosi o przyspieszenie prac przy remoncie drogi naprzeciwko 
gimnazjum. 
Wójt poinformował, że ma nadzieję, że tymi osobami z Aresztu Śledczego uda mu się 
także ten temat załatwić. 
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, kto jest właścicielem gruzu pozyskiwanego 
w ramach rozbiórek w Niepoględziu - urząd, czy osoba prywatna? 
Wójt poinformował, że jest to nasz gruz, ale tam na miejscu jest tyle potrzeb, że zostanie 
on tam wykorzystany. 
Radna B. Stachowicz zwróciła się z zapytaniem, kiedy rozpocznie się planowany remont 
drogi w Podolu Małym? 
Wójt poinformował, że oczekujemy na podpisanie umowy z Urzędem Marszałkowskim 
na środki na realizację tego zadania. Decyzje w tej sprawie jeszcze nie zapadły, środki 
są przyobiecane. 
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Radna B. Stachowicz prosi także o odnowienie i naprawę urządzeń zainstalowanych na 
placach zabaw w Podolu Małym i Łabiszewie. Jednocześnie prosi, by w miarę 
możliwości doposażyć je. 
Wójt poinformował, że te place powstały wcześniej, tj. przed realizacją projektu w 
ramach którego budowaliśmy place w pozostałych miejscowościach gminy. Powstały 
one sumptem własnym, nie posiadają gwarancji. Do chwili obecnej czekamy na odbiór 
naszych placów zabaw przez Urząd Marszałkowski. Do czasu ich odbioru nie możemy 
wykonać żadnych ruchów.  
Radna I. Tabaka zgłosiła uszkodzenie urządzeń zamontowanych na placu zabaw przy 
szkole w Motarzynie. Prosi, by sprawdzić, czy te usterki podlegają naprawom 
pogwarancyjnym. 
Radna B. Stachowicz prosi o podanie terminu remontu w Świetlicy w Podolu Małym. 
Wójt poinformował, że obecnie każda firma czeka na zlecenie. Problemem jest 
znalezienie przyczyny przeciekania przy kominie. Ma nadzieję, że w miesiącu czerwcu 
uda się ten temat załatwić. 
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem o plany w stosunku do byłej kotłowni  
w Motarzynie?  
Wójt poinformował, że jeszcze przez cztery lata, zgodnie z umową z ANR, nie można jej 
sprzedać. Obecnie pojawił się mieszkaniec tej wsi, który zainteresowany jest jej 
dzierżawą. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że w Kotowie z chwilą powstania nowego placu 
zabaw zostały zdemontowane stare urządzenia. Są to urządzenia metalowe w dobrym 
stanie, można je wykorzystać w innych miejscowościach, a jeżeli nie to prosi by je 
zabrać. 
Radna A. Łomża poinformowała, że wspólnie z Przewodniczącą I radnymi z Dębnicy 
Kaszub skiej uczestniczyły w spotkaniu z miejscowymi członkami OSP, na ich 
zaproszenie. Strażacy zapoznali nas z obecną sytuacją tej jednostki. Największą 
bolączką jednostki jest stary tabor samochodów gaśniczych. Samochody, które są na 
ich wyposażeniu, mają 31 i 33 lata. Są jednostką włączoną do Krajowego Systemu 
Ratowniczego. Uważa, że należy docenić ich działania i doposażyć w sprzęt. Prosi, by 
nie ignorować tej jednostki. Poinformowała także, że przy budowie budżetu na 2013 rok 
ona i jej komisja będzie wnioskować o ujęcie 150 tys. zł na zakup samochodu bojowego 
dla tej jednostki.  
Wójt przypomniał, że na ten cel w roku ubiegłym mieliśmy ujęte w budżecie 100 tys. zł. 
Wspólnie ze Starostwem weszliśmy w projekt, z którego można było uzyskać środki na 
zakup nowego samochodu bojowego. Projekt nie uzyskał akceptacji. Zapewnił, że jak 
się pojawi oferta wejścia w nowy program, to ponownie złożymy aplikację. Strażacy z tej 
jednostki wcześniej nie byli zainteresowani używanym samochodem. Także uważa, że 
za kwotę 150 tys. można już zakupić porządny samochód bojowy. Zauważył także, że w 
naszej gminie wiele zmienia się na lepsze, jeżeli chodzi o doposażanie jednostek OSP. 
W kilku jednostkach wymieniono samochody, doposażono w sprzęt oraz poprawiła się 
baza lokalowa. 
Pan T. Kraus w nawiązaniu do  wcześniejszych wypowiedzi Wójta w sprawach oświaty 
prosi, by jego uwag nie traktować jako złośliwości. Wie, że do kompetencji Wójta należy 
zatwierdzenie arkuszy organizacji szkół. Uczestnicząc w obradach sesji usłyszał obawy 
przedmiotowej Komisji i chciał się tylko dowiedzieć, czy Wójt je uwzględnił. Jest 
świadom tego, że łatwo podejmuje się łatwe i przyjemne decyzje.  
Radny Rady Powiatu I. Bejnarowicz poinformował, że pojawiła się szansa naprawy drogi 
powiatowej na odcinku Dębnica Kaszubska - Podwilczyn ( dotyczy to odcinka 2-3 km). 
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Droga ma być realizowana ze środków Nadleśnictwa, które zadeklarowało kwotę 265 
tys. zł oraz Starostwa, które na ten cel przeznacza 200 tys. zł. Prosi, by radni rozważyli 
możliwość partycypowania finansowego gminy w  tej inwestycji. 
Wójt poinformował, że przyjęliśmy tę wiadomość i jesteśmy chętni do współpracy. Na 
dzień dzisiejszy nie potrafimy nic powiedzieć, gdyż nie znamy żadnych konkretów. 
Temat będzie rozpatrywany. 
Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy wiadomo, jak został rozwiązany 
problem drogi do Mielna? 
Radny I. Bejnarowicz poinformował, że drogę ma przejąć Nadleśnictwo. 
Radny K. Żukowski prosi, by w przypadku przekazania tej drogi do zasobów 
Nadleśnictwa Gmina dopilnowała, by w porozumieniu zawarto korzystne warunki dla 
ludności dotyczące korzystania z tej drogi. Uważa także, że należy wykorzystać chęć 
współpracy Nadleśnictwa w zakresie utrzymania dróg. 
 

Ad 9 
      

Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie1610 dokonała 
zamknięcia obrad XVIII sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.  
 

Protokołowała:                                                                                       Przewodnicząca        

Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                   Rady Gminy 
                                                                                                   /-/ Jadwiga Karaś 
  


